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Abstract

On the north-western coast of Corsica, Algajola is a citadel founded by the Saint-Georges Bank in the mid XVth century. An
excavation in order to preserve the Saint-Georges bastion, permitted to bring to light and ground level a circular tower, probably
belonging to the original fortification. This intervention principally brought about the discovery of an homogeneous quantity of
ceramics, consisting of local production and imports, essentially Italian, particularly interesting for providing knowledge of the
crockery used in Corsica in the XVIth century.

Résumé

Sur la céte nord-ouest de la Corse, Algajola est une citadelle fondée par la Banque de Saint-Georges au milieu du XVe siécle.
Une fouille de sauvetage réalisée sur le bastion Saint-Georges a permis la mise au jour des arases d'une tour circulaire
appartenant probablement a la fortification primitive. Le principal apport de lintervention est la découverte d'un lot homogéne de
ceramiques, constitué de productions locales et d'importations essentiellement italiennes, particuliérement intéressant pour la
connaissance de la vaisselle en usage en Corse au XVle siécle.
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